
Geachte leden van de raadscommissie Beheer en Verkeer, 

 

Vanuit de Natuur en Milieufederatie wil ik, mede namens Landschapsbeheer Groningen, 

Natuurmonumenten, KNNV Groningen en IVN Groningen –Haren onze zorgen uiten over de 

plannen voor de fietspaden bij Selwerd en Paddepoel. De stand van zaken fietspaden 

Paddepoel en Selwerd en beantwoording vragen ex art. 41 RvO PvdD en SP over 

bomenkap ecologisch park Selwerd, bomenkap  en Groningen en groencompensatie in 

Selwerd (collegebrief 16 maart 2016) staat geagendeerd voor de commissievergadering 

beheer en verkeer van woensdag 13 april. Wij onderschrijven het belang van het stimuleren 

van het fiets gebruik. Wij denken echter dat door overhaast handelen bij de realisatie van 

deze fietspaden er te weinig rekening wordt gehouden met omwonenden, wandelaars, 

natuurwaarden en mogelijke alternatieve routes. Wij zijn dan ook blij dat er voor gekozen is 

het schema minimaal 6 maanden uit te stellen en die tijd te gebruiken voor gesprekken met 

omwonenden en ook hun suggesties voor routes te verkennen. Met deze brief willen wij u 

een aantal aandachtspunten meegeven voor deze verkenning. Wij willen u daarnaast 

oproepen om ook bij andere fietsprojecten die in en direct langs de SES gepland zijn, zoals 

in de Tuinwijk,  de route langs de Noordelijke Ringweg en de route langs de Helperzoom, de 

Koninklijke weg te volgen en daarbij onze aanbevelingen mee te nemen.  

In de notitie stand van zaken fietspaden Paddepoel en Selwerd en beantwoording vragen ex 

art. 41 RvO PvdD en SP over bomenkap ecologisch park Selwerd, bomenkap  en Groningen 

en groencompensatie in Selwerd geeft u aan dat de fietspaden bij Selwerd en Paddepoel al 

lang op het wensenlijstje staan. De Stedelijke Ecologische Structuur (waaronder de 

Noordelijke ringweg en park Selwerd vallen) staat al lang op ons wensenlijstje. Gelukkig ook 

op de prioriteitenlijst van de gemeente Groningen Sinds de eerste aanzet 15 jaar geleden is 

er gestaag gewerkt aan een netwerk van ecologisch waardevolle gebieden. Groene routes 

dwars door de stad die bovendien van grote recreatieve waarde zijn. Groningen was in 2015 

de eerste stad die een dergelijk ecologisch netwerk dwars door de stad gerealiseerd had. 

Een prestatie om trots op te zijn! Wij vragen u dan ook om het belang van de ecologische 

waarden in de SES zwaar mee te wegen in uw afwegingen.  

Park Selwerd speelt een belangrijke rol in deze Stedelijke Ecologische Structuur (SES) als 

verbinding tussen stadsnatuur en de natuur ten noorden van de stad. Van dermate belang 

dat sinds 2010 sterk is geïnvesteerd in de verbetering van de ecologische kwaliteit. Door de 

aanleg van meer diverse leefgebieden (zoals natuurvriendelijke oevers en kruiden- en 

bloemrijke graslanden) is er een sterke toename geweest in het aantal waardevolle soorten 

in het park. Dit geldt voor planten, amfibieën, insecten en vleermuizen. De bosschages en 

bomen (voor een deel monumentaal en potentieel monumentaal) vormen een belangrijk 

onderdeel van deze leefgebieden. Uit monitoring gegevens van Koeman en Bijkerk blijkt dat 

het Park Selwerd een van de meest ecologisch waardevolle parken is in onze stad! De 

huidige plannen voor het verbreden van het fietspad zouden de investeringen in 2010 ten 

dele teniet doen. Dit blijkt ook uit de Boom Effect Analyse: volgens de BEA is het onmogelijk 

de gekapte bomen binnen het park zelf te compenseren en is ook na compensatie van een 

aantal bomen de kwaliteit niet terug te krijgen. In deze BEA wordt het verwijderen van de 

bossages nog buiten beschouwing gelaten.  

Op de route langs de noordelijke ringweg ligt nu ten noorden van Paddepoel een rustig 

wandelpad langs een groene schakel van de SES. ER zitten veel vogelsoorten, waaronder 

staartmezen, ransuilen, spechten, putter en zwartkopmees. Er zitten salamanders en de 

boommarter is er gesignaleerd. 



In de notitie wordt naar onze mening bovendien onterecht de indruk gewekt dat alleen 

juridisch beschermde soorten bijdragen aan de ecologische kwaliteit. De ecologische 

kwaliteit  van park Selwerd en de Noordelijke Ringweg, wordt bepaald door een heel scala 

aan soorten, waarvan vele waardevol voor de ambities van de SES, maar niet juridisch 

beschermd. Wij zijn van mening dat de ecologische effecten van het verwijderen van bomen 

en bossages breed verkend zou moeten worden bij de beoordeling van de fietsroutes en niet 

slechts beperkt dient te zijn tot juridisch beschermde soorten. 

Vanwege het grote belang dat de gemeente Groningen hecht aan de stedelijke ecologische 

structuur heeft ze ook compensatiebeleid vastgelegd: bij nieuwe ontwikkelingen in de SES 

moeten de ecologische waarden, de bomen en het areaal minimaal gelijkwaardig 

gecompenseerd worden. Wij onderschrijven het belang van dit beleid. Wij willen u er echter 

op wijzen dat deze compensatie ook met aanzienlijke kosten gepaard gaat. Deze kosten 

zouden, net als bijvoorbeeld de kosten voor het verplaatsen van kabels en leidingen en het 

aanpassen van kruispunten, meegenomen moeten worden in de afweging tussen 

verschillende tracés en routes.  

Naast de ecologische waarden gaat het natuurlijk ook om de beleving van het groen in de 

buurt. Park Selwerd is van grote waarde voor omwonenden die dagelijks van het park 

genieten. Een breed fietspad zal de gebruiksintensiteit en -snelheid verhogen, waardoor 

andere recreatieve functies en gebruikersgroepen (zoals minder validen, kinderen en 

ouderen) in het geding komen.  

Wij maken ons zorgen over het gemak waarmee het belang van deze fietsroutes boven het 

belang van omwonenden, natuur en recreatie lijkt te worden gesteld. Gezien het belang van 

de SES als groene routes voor mens en natuur dwars door de stad vragen wij u het belang 

van natuur, recreatie en omwonenden al in het begin stadium van nieuwe fietsprojecten in / 

nabij de SES mee te wegen. Voor de fietsroutes bij Selwerd en Paddepoel, maar ook voor 

routes die nog in de pijplijn zitten, zoals de Helperzoom. Wij denken graag met de gemeente 

mee over alternatieven en mogelijkheden om negatieve effecten op natuur en leefomgeving 

te voorkomen. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Marjolijn Tijdens 

Namens de Natuur en Milieufederatie Groningen 

Mede namens KNNV, IVN Groningen-Haren, Natuurmonumenten en Landschapsbeheer 

Groningen. 

 

 

 

 

 

 


